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Ne apropiem, cu pași repezi, cum 
se spune, de sfârșitul sezonului și, 
în continuare, avem în față foarte 
multe semne de întrebare. Iar acest 
lucru este benefic pentru ideea de 
competiție, bineînțeles. Cu cât mai 
multe necunoscute, cu atât mai multă 
tensiune, suspans, adrenalină, dacă vreți, 
în sensul cel mai sportiv cu putință. Avem 
o stare de spirit pe care am construit-o 
chiar noi, cei direct sau indirect implicați. 
Iar acest lucru se petrece în mai toate 
campionatele mari, ceea ce arată un 
anumit grad de globalizare în ceea ce 
privește desfășurarea unei întreceri 
fotbalistice în zilele noastre. Poate mă 
înșel, nu știu, dar acesta e sentimentul 
acum, că fotbalul pare să-și fi făcut pașii 
corect.

Concret, în fotbalul românesc, ne 
așteaptă marile verdicte: cine va triumfa 
în Superligă, cine va cuceri Cupa, 

care sunt echipele ce se vor califica 
în Conference League, care vor juca 
în diferitele baraje, de menținere sau 
de promovare pe prima scenă, ori în 
barajele pentru Europa…Semnele de 
întrebare rămân în picioare încă, așa 
cum spuneam ceva mai sus. La fel, în 
multe alte campionate, asta ca să nu 
mai amintesc aici de faza semifinalelor 
la care s-a ajuns, tot în această perioadă, 
în competițiile continentale inter-cluburi, 
UEFA Champions League, Europa 
League ori Conference.

Altfel, totul se înscrie în paradigma 
celebrei expresii germane, “hunger 
ist der beste Koch!”, tradusă liber prin 
“foamea este cel mai bun bucătar!” și 
care aparține poetului Freidank. Ceva 
mai înainte, Cicero spunea că: “cibi 
condimentum fames est”, ceea ce, din 
limba latină, s-ar tălmăci prin “foamea 
este condimentul bucatelor”.

În fotbal, miza este cel mai bun bucătar 
în prepararea marilor performanțe, 
meciurile mari, disputate pe muchie de 
cuțit, asta ca să rămânem în aceeași arie 
lingvistică și semantică. Iar, din acest 
punct de vedere, după cum am scris deja, 
provocările sunt uriașe! Farul Constanța, 
FCSB sau CFR Cluj, pentru titlul din 
2023? Manchester City sau Real Madrid, 
pentru un loc în finala UCL? SEPSI 
ori Universitatea Cluj, care dintre cele 
două cluburi va intra în posesia Cupei 
României? Juventus Torino sau Sevilla, 
pentru finala Europa League? Și așa mai 
departe. Finale, semifinale, titluri…Fie ca, 
într-adevăr, cei mai buni să câștige, la 
capătul unui sezon pe cât de frumos, pe 
tot atât de solicitant.

Se anunță, așadar, cel mai palpitant și 
electrizant final de capitol! Nu asta ne 
doream?

BULETIN INFORMATIV // 12 MAI 2023

EDITORIAL

Finale, semifinale, titluri
 Justin Ștefan, Secretar General LPF

PAGINA 2



BULETIN INFORMATIV // 12 MAI 2023

PAGINA 3

INTERVIU

Interviu cu Denis Alibec   
(Farul Constanţța)
  realizat de Sorin Teodoreanu și Octavian Țopa

1 Asistăm cu toții la 
final incendiar în 
SuperLiga României 

și Farul pare tot mai 
aproape de împlinirea 
unui vis. Cum trăiți 
voi, fotbaliștii, aceste 
momente?

Suntem foarte fericiți 
pentru că am ajuns până 
aici. Am muncit foarte 
mult și sperăm ca la finalul 

campionatului să fim 
acolo sus, unde ne-am 
propus.

2 Exista un secret 
al acestui parcurs 
foarte bun al 

Farului?

Cred că suntem o familie, 
în primul rând. Avem 
foarte multă calitate, foarte 
mult talent, un staff foarte 

bun. Cred că asta contează 
cel mai mult. Și, peste 
toate, avem liniște aici.
 

3 Care a fost 
momentul în care 
ai început să crezi 

cu adevărat că puteți 
câștiga titlul? 

Cred că din primul meci 
pe care l-am jucat am 
văzut ce echipă avem, cum 

Are 14 goluri și șapte pase decisive în acest sezon pe care echipa sa l-a condus aproape 
da capo al fine, cum spun italienii. Este unul dintre cei mai spectaculoși fotbaliști din 
SuperLiga României și un atacant în care echipa națională își pune mari și îndreptățite 
speranțe.

Doamnelor și domnilor, are cuvântul Denis Alibec, un copil teribil al Mării Negre, născut 
pe 5 ianuarie 1991, la Mangalia, unul dintre cei mai iubiți fotbaliști ai Farului!
A debutat în prima ligă la doar 17 ani. Se întâmpla pe 27 septembrie 2008, în partida 
Farul – Oțelul Galați 1-1. De atunci, a evoluat în 237 de meciuri la cel mai ridicat nivel al 
României, a marcat 84 de goluri și a oferit 44 de pase decisive. După 15 ani este la trei 
pași de cea mai mare performanță cu echipa pe care o iubește cele mai mult: câștigarea 
unui nou titlu de campion al României! 
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jucăm. M-am uitat în jur și 
am văzut numai jucători 
foarte buni și am știut că 
ne putem bate cu oricine 
din prima ligă.

4 Care crezi ca sunt 
atuurile acestui 
lot?

În primul rând tinerețea, 
apoi foamea de 
performanță și talentul. 

5 Cum decurge 
colaborarea ta 
cu mai tinerii 

Munteanu și Mazilu?

Sunt foarte bucuros 
pentru ei, deoarece au un 
an excelent. Mă înțeleg 
foarte bine și cu ei, dar și 
cu restul colegilor. Și să 
nu-l uităm și pe Alexi Pitu, 
care a jucat foarte bine în 

prima parte a sezonului, 
cât a fost la noi. Suntem 
un întreg, ne găsim foarte 
bine în teren și cred că 
se vede lucrul acesta în 
rezultatele obținute.

6 Ce ați simțit când 
stadionul a fost 
plin la cele mai 

multe partide de acasă?

Chiar m-am bucurat 
foarte mult că, în sfârșit, 
Constanța are din nou 
suporteri și o echipă care 
se bate la campionat. 
Sperăm să rămânem pe 
primul loc până la sfârșit și 
din campionatul viitor să 
fie cât mai frumos aici.

7 Ai lucrat cu mulți 
antrenori. Care 
sunt cele mai 

importante lucruri pe 
care le-ai învățat și te-au 
ajutat mai apoi?

Au fost foarte multe sfaturi, 
pentru că am lucrat cu 
foarte mulți antrenori. Am 
învățat că totul depinde de 
tine și că nu este adevărat 
faptul că, așa cum se 
spunea înainte, antrenorul 
are ceva cu tine. Atât timp 
cât tu te antrenezi foarte 
bine și joci la fel de bine 
nimeni nu are ce să îți 
reproșeze. 

8 Alături de 
Gheorghe Hagi 
ai oferit mereu 

ce ai avut mai bun. Ce 
are în plus față de alți 
antrenori?

Mi-a oferit din nou 
plăcerea de a juca fotbal 
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și m-a făcut să înțeleg că 
totul depinde de mine. 
Pentru că dacă eu nu 
vreau să fac performanță, 
nu mă poate ajuta nimeni.

9 Ai jucat împotriva 
multor jucători de 
valoare, inclusiv 

cu echipa națională. 
Cine a fost cel mai 
dificil adversar? Ce te-a 
impresionat la el?

Am jucat împotriva multor 
fotbaliști valoroși. Cel 
mai valoros cred că a fost 
Varela. Era foarte puternic 
și m-a ținut foarte bine în 
duelurile unu la unu. 

10 Ce diferență 
crezi că este 
între actuala 

echipă a Farului și cea în 
care ai debutat în urmă 
cu mai mulți ani?

În primul rând, acum se 
aspiră la performanță. 
Atunci, Farul era deja 
cu un picior în eșalonul 
secund și nu am simțit că 
se dorește performanța, ca 
să zic așa. 

11 Este ceva ce ai 
vrea să schimbi 
în stilul tău?

Da. Jocul de cap și jocul cu 
piciorul drept, dacă se va 
putea.

12 În meciul cu 
Rapid ai avut 
o deviere cu 

capul care a surprins 
multă lume ... 

(Zâmbește) Cred că a 
fost prima din acest 
campionat. Niciodată nu 

am fost un fotbalist bun la 
jocul de cap și chiar regret 
acest lucru, că nu am 
reușit să îl dezvolt cât eram 
mai tânăr.  

13 Mulțumit de 
cele 14 goluri și 
de cele șapte 

pase de gol din acest 
sezon?

Sunt mulțumit, dar cu 
siguranță puteam mai 
mult. Cred că pot mai 
mult. Cel puțin în ultima 
perioadă, am ratat foarte 
mult și puteam avea 
minimum 20 de goluri 
înscrise în actualul sezon.

14 Nu ai renunțat 
la lupta 
pentru titlul 

de golgheter?

Acum nu mă mai 
interesează. Dar dacă 
marcam din toate ocaziile 
de care am beneficiat, 
acum eram și eu acolo.

15 Există cineva 
cu care 
vorbești după 

un meci mai puțin reușit?

De obicei vorbesc cu cei 
din familie. Ei mă liniștesc 
atunci când sunt supărat 
sau când nu îmi iese jocul 
așa cum îmi doream. Ei 
reușesc să mă îmbuneze, 
să spun așa.

16 Cine te felicită 
prima dată 
după un meci 

bun?

Prima dată sunt colegii. Și 
apoi, tot familia.

17 Ești idolul 
a sute de 
copii, care te 

așteaptă după fiecare 
meci. Cum trăiești acest 
moment?

Atunci când câștigăm este 
frumos, dar atunci când 
pierdem nu prea ai starea 
necesară să stai la 50-100 
de poze. Dar trebuie să 
le oferim momente de 
bucurie, pentru că noi 
suntem niște modele 
pentru copii și sperăm să-i 
determinăm pe cât mai 
mulți să joace fotbal.

18 Crezi că 
noul stadion 
din strada 

Primăverii te va găsi tot în 
tricoul Farului?

Sper din toată inima! 
Dacă autoritățile se țin de 
cuvânt, atunci în doi-trei 
ani ar trebui să fie gata și, 
dacă o să fiu sănătos, cu 
siguranță voi juca și atunci.

19 Ce ar însemna 
pentru tine 
câștigarea 

titlului cu Farul?

Ar fi un an de vis, un 
vis devenit realitate. Nu 
mă așteptam niciodată, 
ca după ce Farul a 
retrogradat, să revină în 
prim plan așa cum am 
făcut-o noi acum.

20 Meciul cu 
FCSB poate 
decide 

titlul. Cum vezi această 
partidă?

Dacă vom juca cu trofeul 
pe masă eu spun că 
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vom câștiga. Vrem să 
ne bucurăm alături de 
suporteri. 

21 Ar fi cel mai 
important 
trofeu din 

carieră ținând cont că 
este clubul tău de suflet?

Da, ar fi cel mai important 
trofeu, mai ales că am fost 
un jucător de bază în acest 
sezon. Și, mai ales, pentru 
tinerii din echipă, deoarece 
și eu, când eram foarte 
tânăr, îmi doream să devin 
campion al României.  

22 Unde îl vom 
regăsi pe 
Denis Alibec 

peste 5-10 ani? Ce ți-ai 
dori să faci?

Peste cinci ani tot pe 
gazon, dar peste zece 
ani îmi doresc să devin 
antrenor. Nu știu ce îmi va 

rezerva vitorul, dar nu cred 
că voi putea sta departe de 
gazon. Joc fotbal de la trei 
ani.

23 Dacă nu erai 
fotbalist, ce 
ai fi dorit să 

faci?

Sincer, nu știu ce. Dar 
ținând cont că îmi plac 
mașinile, probabil puteam 
deveni pilot.

24 Ce ai alege 
dintre pilot 
de Formula 1 

și Balonul de Aur?

Cu siguranță, Balonul de 
Aur. De aceea te apuci de 
fotbal, pentru că îi vezi pe 
cei mari și vrei să ajungi 
acolo, sus. 

25 Cum te 
relaxezi după 
meci?

Nu am un mod anume. 
De obicei merg acasă, stau 
cu familia, cu cățelul și mă 
relaxez.

26 Ce mâncare 
a mamei 
nu ai lăsa 

pentru niciun restaurant?

Am mai multe, dar cred că 
cea mai importantă este 
ciorba de fasole.

27 Cea mai 
mare ex-
travaganță? 

Știm că îți plac mașinile 
și apreciezi lucrurile de 
calitate ...

Cred că am cheltuit cam 
mulți bani pe haine și pe 
mașini, dar asta mă face 
fericit. Iar dacă muncesc, 
de ce să nu îmi cumpăr ce-
mi doresc?!
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1 Bart, suntem 
aproape de finalul 
campionatului. Hai 

să vorbim un pic despre 
acest sezon. Cum a fost 
pentru tine și pentru 
echipă?

Trebuie să recunosc 
că a fost o experiență 
interesantă. Diferența 
dintre Liga a II-a și 
SuperLigă este una mare 
și pentru mine chiar a fost 

o provocare! Iar, dacă ar fi 
să vorbesc din perspectiva 
mea, pot să spun că sunt 
mulțumit cu ceea ce 
am realizat pe parcursul 
acestui campionat. Apoi, 
la nivel de grup, am arătat 
că suntem cu adevărat 
o echipă și i-am surprins 
pe mulți. Nu știu câți ar fi 
crezut că o să ne luptăm 
pentru primul loc din play-
out. 

2 Ai ratat un singur 
meci în SuperLigă, 
din cauza unei 

suspendări, în rest ai fost 
titular și integralist în 
toate celelalte partide. 
Care a fost secretul tău? 

Nu sunt genul de apărător 
care să recurg la atacuri 
dure, „nebunești”, și de 
aceea nici nu am riscat să 
ratez meciurile din cauza 
unor eventuale suspendări. 

INTERVIU

Interviu cu Bart Meijers   
 (FC Petrolul Ploiești) 
  realizat de Ionuț Pană  și Octavian Țopa

Bart Adrianus Johannes Meijers este un jucător olandez, născut pe 10 ianuarie 1997, 
la Breda. A început fotbalul la echipa din oraș și a debutat pentru NAC, în liga a doua, 
la doar 17 ani. A mai evoluat pentru Helmond și Almere, iar în urmă cu trei ani a fost 
transferat de Petrolul Ploiești.

Foarte bun din vedere fizic și cu reale calități defensive, olandezul s-a remarcat în 
această ediție a SuperLigii prin acuratețea intervențiilor și printr-o bună disciplină 
tactică.
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Îmi place să citesc jocul, 
să fiu cu un pas sau chiar 
doi în fața adversarului, iar 
de cele mai multe ori asta 
m-a ajutat. Am fost și ferit 
de accidentări, iar dacă am 
jucat meci de meci, atunci 
înseamnă că și munca 
mea a fost apreciată.
 

3 Care a fost meciul 
care ti s-a părut 
cel mai dificil?

Cel din deplasarea de la Sf. 
Gheorghe! Dacă ne uităm 
la modul în care s-a jucat 
și la scorul final, 2-0 pentru 
Sepsi, putem spune că 
am fost un pic norocoși 
atunci! Au pus o presiune 
fantastică pe noi, au avut 
o posesie extraordinară, iar 
Cosmin Matei a fost foarte 
greu de ținut …

4 Ești, deja, de 
aproape trei ani 
la Ploiești. Te-ai 

fi așteptat să stai atât de 
mult?

Ploieștiul a devenit ca o 
casă pentru mine! Când 
am venit prima dată, în 
vara lui 2020, nu prea știam 
la ce să mă aștept, mai 
ales că era și prima mea 
aventură în străinătate. 
Dar, după trei ani, mă simt 
foarte bine aici. România 
este o țară frumoasă, 
cu marea și cu munții 
aproape, mult diferită, din 
punct de vedere al naturii, 
de Olanda.

5 Care a fost cel mai 
frumos moment 
trăit aici? Dar cel 

mai greu?

De departe, cel mai frumos 
a fost acela al promovării 
în SuperLigă. Bucuria pe 
care am trait-o atunci, 
împreună cu tot orașul, a 
reprezentant un sentiment 

incredibil, greu de egalat. 
În sfârșit, Petrolul revenea 
acolo unde îi este locul. 
În schimb, cel mai greu 
moment l-aș numi pe 
acela de după înfrângerea 
cu 5-0 de la Botoșani, 
care a atras și demisia 
lui Nicolae Constantin, 
antrenorul cu care am 
reușit lucruri admirabile.

6 Planuri de viitor?

Pe termen scurt, ținta ar fi 
să terminăm pe primul loc 
în play-out. Cred că ar fi o 
performanță extraordinară 
pentru noi. Apoi, soția mea 
este însărcinată, va naște 
în iunie, așa că vor fi multe 
schimbări pentru noi. Iar 
pe termen lung, îmi doresc 
să joc la un nivel cât mai 
înalt posibil. Și să mă bucur 
de fotbal!
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Sorin are multe. Multe de tot, poate 
ca nimeni dintre ai noştri. Ciudat, dar 
fantezistul răvăşind iarba, pe nefericiţii 
din faţa lui şi nişte EKG-uri, e cel mai 
limpede teoretician de azi al Craiovei 
de atunci. Poate că e corect să fie aşa, 
poate că e chiar aşa. Cârţu a jucat 11 
ani la rând în alb şi în albastru, apoi a 
antrenat Ştiinţa, a făcut Revoluţie, la 
propriu, înainte de Revoluţie, la figurat, 
a luat eventul cu Ştiinţa (e singurul 
dintre toţi care a reuşit asta şi ca jucător 
şi ca antrenor), dar mai ales a zâmbit. 
Cârţu are nişte lumini ale lui şi numai 
ale lui. Îl făcea pe tata să râdă, ceea ce 
era enorm. Şi foarte greu.

Bătea Steaua, pe unde o apuca, 
oricând, oriunde, oricum şi mereu. A dat 
(dădea?) cele mai frumoase, imposibile 
şi indescriptibile goluri din istoria 
autentică şi sentimentală a Craiovei. 
A umilit pe Fiorentina, Betis Sevilla, 
Olympiakos Pireu, pe Leeds United şi pe 
Dinamo, pe cine a vrut, când a vrut.

„Dacă Sorin Cârţu ar fi marcat al 
doilea gol în partida de miercuri, cu 

Betis Sevilla, după acel stop, acea 
preluare în aer şi acel şut, cu mingea 
venindu-i peste cap, care a izbit bara 
şi nu plasa, ei bine, el şi-ar fi petrecut, 
în acel caz, tot restul vieţii dând 
autografe”, scria Adrian Păunescu în 
„Flacăra” de după returul cu Betis, din 
toamna lui ’84. „Dar acel 1984, toamna 
aceea, meciurile cu spaniolii, apoi cu 
grecii, în care eu am înscris şi aici şi la 
Atena, 1-0 şi 1-0, ăla de acolo a fost iar 
capodoperă, apoi dubla cu iugoslavii 
de la Zeleznicear Sarajevo, atunci a 
fost sfârşitul a tot. Nu cu Benfica.”, îmi 
zice Sorin, după ce au trecut de mult 
cei 20 de ani şi de atunci, şi de când 
ne cunoaştem. „Ştiu, cu bara de acolo, 
la Sarajevo, pe care o visezi, pe care 
nu poţi s-o uiţi, pentru că bătuserăm 
cu 2-0 acasă şi era încă 0-0 când iar o 
bară te-a oprit...”, îi zic şi trag din ţigară, 
acum la 30 de ani, de fapt după, într-un 
studio de televiziune. Nu mai am 10 ani, 
el nu mai are 21. Din păcate. Poimâine 
nu mai e ziua mea. Dar poate că e a lui. 
Omul grizonat din faţa mea zâmbeşte. 
„Continuăm?” „Cu ce vrei.” „Cu Italia, cu 
cele 107 goluri din campionat, cu cele 
11 din Europa, cu Armani şi Isus, cu tot 
ce-a fost, cu noaptea  de după Benfica, 
apoi cu primul secretar Ion Traian 
Ştefănescu, cu Victoria lui Postelnicu, 
cu Gică Popescu, cu...” „Cu ce vrei”, zice 
Sorin şi zâmbeşte. Au trecut 37 de ani 
de la finala aceea de pe „Republicii” şi 
ne oprim din cuvinte. Intrăm în direct. 
Trebuie.

Cârţu, într-un moment de grație. 
Aproape toate au fost așa, îmi vine să 
zic. Cârțu făcea pe teren nebunii, goluri 
împotriva logicii. Paranteză. De altfel, „a 
face gol” este o expresie tare dragă lui, 
special adusă din limba italiană, unde 
aşa se spune, „fare gol”, la „a marca, 
a înscrie un gol”. Cârţu o foloseşte, 
jumătate ironic, când vorbeşte despre 

CRONICĂ

Sorin Cârţu, opere complete (II)
  realizată de Marius Mitran
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vreun atacant: „Ce să-i spun ăstuia..., 
nu vezi că nu face gol?” Am închis 
paranteza.

Sorin Cârţu, fotbalist român, nu „te 
executa”, ca Balaci, de pildă. Cârţu părea 
întotdeauna , dar întotdeauna, că face 
inconştient ce face, totul era atât de 
surprinzător, încât pe propria lui faţă se 
putea citi surpriza. Uneori, bucuria. De 
cele mai multe ori, încântarea că i-a ieşit 
ceea ce părea să nu-şi fi propus. Cum 
a fost golul din finala Cupei, din ’85, cu 
Steaua.

Sorin, un emotiv, un actor (niciodată 
teatral, teatral era Zoli Crişan!...) care, 
blocat de propria emoţie în faţa a 
ceea ce urma să-ţi facă, intra într-
un fel de transă şi dădea drumul la 
toate vicleşugurile pentru a-şi atinge 
scopurile. De fapt, el cam presimţea ce 
te-aşteaptă.

Ce să spun mai repede despre el?? 
Că a fost la un pas de a claca după bara 
aceea de la Sarajevo din ’84? Dar mai 
ţineţi minte cum s-a întâmplat? Eu o 
văd la „Replay”, cotrobăind prin arhiva 
Televiziunii şi n-am respiraţie, de fiecare 
dată. Craiova bătuse cu 2-0 acasă 
pe Zeleznicear şi acolo ne fixaserăm 
pe un 0-0 care părea solid. Minutele 
treceau şi Sorin, fără Balaci lângă el 
(Ilie mi-a zis: „Cârţanu şi-a dat drumul 
la joc când eu n-am mai fost acolo.” 
Apropo de emoţii şi blocaje.), se zbate 
singur în atac. Primeşte o minge sus, 
pe la 18 metri, cam în poziţie de inter 
dreapta, aşa. Stop în aer, cu dreptul. 
Evită primul fundaş din corp, mingea 
cade, se întoarce în unghi ca pentru a o 
lovi cu stângul, mingea sare din gazon 
şi Sorin dă cu stângul, lung, mingea 
izbeşte bara şi Cârţu se prăbuşeşte în 
genunchi. „Am fi avut 1-0 şi cu 2-0 de 
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acasă, nu cred că ăia ar mai fi crezut că 
pot întoarce. La scorul ăla, şi 3 dacă ne 
dădeau, erau eliminaţi. Aşa, au făcut ei 
1-0, apoi 2-0 şi când au egalat la general, 
am căzut noi... Cu un an înainte ne 
eliminase Hajduk Split, primul meci 
după Benfica... bătuserăm 1-0 la Craiova, 
eu pasă de gol pentru Geolgău.” („Am 
fost la meci, cu tata, bineînţeles, ne 
dăduseră bilete în sectoare diferite, 
până la urmă am stat împreună, îţi 
povestesc eu, lasă ’83, zi de ’84, Sorin...”)

„Păi da, atunci se crease aşa, crunt, 
complexul ăla faţă de echipele 
iugoslave, ne scosese cu vreo 10 ani 
înainte şi Steaua Roşie Belgrad, cu 
Filipovici în echipă, apoi cu Benfica, uite, 
ce să vezi, tot Filipovici ne-a eliminat, 
după aia Hajduk, cum ţi-am zis... Noi, 
fără Balaci, fără Ştefănescu, la Craiova 
a jucat Donose libero în locul lui, fără 

Cami, fără Zoli. La pauză la ei a fost 
0-0, apoi infern, Mariuse... Nicio echipă, 
niciodată nu a dominat Craiova cum 
au făcut-o croaţii ăia atunci, după 
pauză. Ce-am trăit atunci, săracu’ 
Silvică era nebun în poartă... Culmea 
e că am rezistat, am luat golul după 
ce trecuse presiunea aia formidabilă...” 
„Zoran Vujovici, minutul 63, ăla care 
avea să facă senzaţie în Franţa apoi, la 
Bordeaux, la Cannes...” „Ăla! Bravo!”

... Asta e teoria lui Cârţu. Că Maxima 
s-a destrămat cu totul atunci, în 1984, 
după Betis, după Olympiakos şi odată 
cu calificarea pierdută la Sarajevo. „Dacă 
treceam iar în primăvară în cupele 
europene, ne-am fi salvat. Nu mai 
pleca nimeni, chiar ar fi înţeles toată 
lumea că la Craiova e cea mai mare 
echipă a tuturor timpurilor... era aşa... o 
continuare. Dar a fost finalul acolo!”
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